
Dačić: Zahvalnost Kini na upućenoj pomoći tokom pandemije
četvrtak, 18. jun 2020.

Prvi potpredsednik Vlade Srbije i ministar spoljnih poslova Ivica Dačić, na poziv državnog
savetnika i ministra inostranih poslova Kine Vang Jia, učestvovao je danas na međunarodnoj
video konferenciji na visokom nivou „Pojas i put" pod nazivom „Solidarnošću protiv COVID-19". 

Državni savetnik i ministar inostranih poslova Kine Vang Ji je u svom istupanju ukazao da je
pandemija COVID-19 promenila globalnu sliku sveta, nametnula nova pravila i potvrdila da je
bliska saradnja zemalja jedini način za suočavanje sa novim globalnim izazovima. Naglasio je
da je "zajednica sa opštom budućnošću", vizija predsednika Narodne Republike Kine Si
Djinpinga, jedan od najboljih načina za izgradnju uspešne globalne budućnosti. Među brojnim
projektima u okviru inicijative Pojas i put, posebno je izdvojio projekte povezivanja i Ekspresnu
železničku liniju Kine i Evrope, čiji značajan segment predstavlja projekat modernizacije
železnice Beograd-Budimpešta.

Nakon uvodnog izlaganja državnog savetnika i ministra spoljnih poslova Narodne Republike
Kine Vang Jia, ministar Dačić je imao čast da istupa kao prvi od ministara spoljnih poslova.

U govoru šefa srpske diplomatije naglašeno je da solidarnost država predstavlja jedini način za
uspeh u zajedničkoj borbi protiv nevidljivog neprijatelja.

Pozdravljene su aktivnosti Svetske zdravstvene organizacije i UN, kao vodeće međunarodne
organizacije u koordinaciji globalnog odgovora na pandemiju COVID-19, koji predstavlja opštu
bezbednosnu pretnju i možda i najveći globalni izazov u novijoj istoriji čovečanstva. Ministar je
izneo uverenje da je iznalaženje rešenja za suzbijanje COVID-19, posredstvom jedne od
najvećih globalnih inicijativa modernog doba kao što je "Pojas i put", najbolji način borbe protiv
te globalne pošasti.

Ministar Dačić je izrazio posebnu zahvalnost Kini, koja je od početka epidemije upućivala preko
potrebnu stručnu i medicinsku pomoć velikom broju zemalja, uključujući i Srbiju, na čemu smo
izuzetno zahvalni. Ponovio je zahvalnost na pomoći Vlade Narodne Republike Kine, kineskih
provincija, kompanija, kao i na pojedinačnim donacijama ogromnog broja kineskih građana
našoj zemlji. Obavestio je da je, vođena duhom solidarnosti, Srbija deo kupljene medicinske
opreme dodelila kao humanitarnu pomoć drugim državama, te da smo u fond EU za
finansiranje istraživanja vakcine protiv virusa COVID-19 donirali 2 miliona EUR. Ukazao je na
značaj multi-modalne infrastrukturne povezanosti između zemalja u okviru borbe protiv
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COVID-19 i u cilju što bržeg ekonomskog oporavka u post-pandemijskom periodu. Stoga je
ukazao na značaj što brže izgradnje Ekspresne pomorsko-kopnene kinesko-evropske
železničke linije, dela „Pojasa i puta" u okviru koje je u toku i projekat modernizacije železnice
Beograd-Budimpešta. Ponovljena je čvrsta podrška Srbije inicijativi Pojas i put, kojoj predsednik
Republike Srbije Aleksandar Vučić lično pridaje ogroman značaj.

„Prošli smo i još uvek prolazimo kroz težak period borbe sa opakom bolešću. U narednom
periodu očekuje nas period suočavanja sa jednom od najozbiljnijih globalnih recesija i
neophodnošću oporavka naših ekonomija. Za uspeh u tome neophodna je intenzivna saradnja,
uzajamno razumevanje i solidarnost. Pandemija Kovid 19 pokazala nam je da je u borbi sa
novim izazovima najbolji put, kako je ranije predložio predsednik Kine Si Djinping, "stvaranje
sveta kao zajednice sa zajedničkom budućnošću".

Na kraju svog izlaganja ministar je istakao, da zbog ranije preuzetih obaveza nije u mogućnosti
da ostane do kraja na ovoj značajnoj konferenciji, i da će u njegovo ime, nastavku konferencije
prisustvovati ministar rudarstva i energetike Republike Srbije Aleksandar Antić, koji je ujedno i
nacionalni koordinator u mehanizmu saradnje Kine sa zemljama Centralne i Istočne Evrope.

U nastavku je integralna verzija govora ministra Dačića:

„Uvaženi državni savetniče i ministre spoljnih poslova, ekselencijo Vang Ji,
Uvaženi generalni direktore Svetske zdravstvene organizacije Tiodore A. Gebrejsusu,
Uvaženi podsekretaru UN i administratore Razvojnog programa UN Štajneru,
Poštovane kolege ministri,
Dame i gospodo,

Veliko mi je zadovoljstvo i čast da se danas vidim sa vama, iako putem video konferencije u
uslovima nove, nadam se ne dugoročne, realnosti, uzrokovane višemesečnom pandemijom
COVID-19, možda i najvećeg globalnog izazova u novijoj istoriji čovečanstva. Virus korona je
netradicionalna bezbednosna pretnja, koja je demonstrirala kako globalizacija, pored prednosti,
nosi i opasnosti po planetu. Pokazalo se da povezanost i solidarnost država predstavljaju jedini
način da se zajednički izborimo protiv nevidljivog neprijatelja. Stoga naš današnji susret vidim
kao front solidarnosti, koji će iznedriti ideje za suzbijanju ovog opakog virusa i oporavak
posustalog ekonomskog razvoja.

U okviru predloženih tema konferencije, prvo bih se osvrnuo na pitanje borbe protiv COVID-19.
Uveren sam da je iznalaženje rešenja za suzbijanje COVID-19, posredstvom jedne od najvećih
globalnih inicijativa modernog doba kao što je "Pojas i put", najbolji način da se suprotstavimo
ovoj globalnoj pošasti. Uz poštovanje i zahvalnost UN i Svetskoj zdravstvenoj organizaciji na
naporima koje su uložili u koordinaciji globalnog odgovora na pandemiju, posebnu zahvalnost
želim da izrazim Kini, koja je od početka epidemije na svojoj teritoriji bila i svojevrsna brana,
usporavajući prelivanje infekcije izvan svojih granica, a potom upućivala humanitarnu pomoć u
druge zemlje. Ovo naglašavam i stoga što je Kina bila prva zemlja koja je uputila pomoć Srbiji u
tada više nego neophodnoj medicinskoj opremi i materijalu, a od posebnog značaja su bili
timovi kineskih medicinskih eksperata sa iskustvom borbe sa epidemijom. U Srbiji nas je
posebno dirnuo ogroman broj donacija građana iz svih delova Kine. Želim, takođe, da naglasim
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i da smo neizmerno zahvalni na značajnoj pomoći koju su Srbiji uputile druge države i
međunarodne organizacije. U duhu solidarnosti, Srbija je odlučila da jedan deo kupljene
medicinske opreme uputi kao humanitarnu pomoć drugim državama. Takođe, Srbija je, iako
mala zemlja, u fond EU za finansiranje istraživanja vakcine protiv virusa COVID-19 donirala 2
miliona evra.

U okviru druge teme koja se odnosi na međusobno povezivanje, naglasio bih značaj
multi-modalne infrastrukturne povezanosti između zemalja, ne samo u okviru borbe protiv Kovid
19, već i u cilju što bržeg ekonomskog oporavka u post-pandemijskom periodu. Implementacija i
što brža izgradnja Ekspresne pomorsko-kopnene kinesko-evropske železničke linije, dela
„Pojasa i puta" u okviru koje je u toku i projekat modernizacije železnice Beograd-Budimpešta,
omogućiće još brži transport robe i bolju povezanost Kine i velikog broja azijskih zemalja sa
Evropom.
Želim još jednom da ponovim čvrstu podršku Srbije inicijativi Pojas i put i svim uspostavljenim
sektorskim platformama u okviru ove inicijative. U tom smislu, pozdravljamo odluke Okruglih
stolova lidera o "Pojasu i putu" na samitima u Pekingu 2017. i 2019. na kojima je učestvovao
predsednik Srbije Aleksandar Vučić, koji lično pridaje ogroman značaj učešću Srbije u ovoj
inicijativi. Verujemo da inicijativa "Pojas i put", imajući u vidu njen inkluzivni karakter, u sinergiji
sa Ujedinjenim nacijama i drugim međunarodnim organizacijama ima potencijal da omogući
tešnju saradnju i uspeh u borbi protiv svih zdravstvenih izazova, uključujući i COVID-19.

Borba protiv virusa istovremeno mora da bude i borba protiv stigmatizacije, diskriminacije i
rasizma, jer virus ne poznaje granice, niti pravi razliku između ljudi. Lično sam, tokom svoje
posete Kini u februaru o.g, u jeku epidemije, imao priliku da se uverim u nadčovečanske napore
kineskih lidera i naroda u cilju obuzdavanja epidemije. Posle gotovo pola godine od izbijanja
epidemije, jasno je da će jedino zajednička borba doneti uspeh, bez obzira na veličinu ili
ekonomsku moć uključenih zemalja.

Prošli smo i još uvek prolazimo kroz težak period borbe sa opakom bolešću. U narednom
periodu očekuje nas period suočavanja sa jednom od najozbiljnijih globalnih recesija i
neophodnošću oporavka naših ekonomija. Za uspeh u tome neophodna je intenzivna saradnja,
uzajamno razumevanje i solidarnost. Pandemija Kovid 19 pokazala nam je da je u borbi sa
novim izazovima najbolji put, kako je ranije predložio predsednik Kine Si Djinping, "stvaranje
sveta kao zajednice sa zajedničkom budućnošću".

Na kraju, želim da istaknem da nas raduje što se u ovoj globalnoj borbi polako, ali sigurno
nazire pobeda, te se nadam da ćemo uskoro imati priliku da se vidimo i razmenimo mišljenja i u
direktnom kontaktu. Budućnost nam je zajednička i nepodeljena, na nama je da nastavimo da je
izgrađujemo na dobrobit svih.

Poštovane kolege,

Molim vas da primite moje iskreno izvinjenje, imajući u vidu da zbog ranije preuzetih obaveza
nisam u mogućnosti da ostanem do kraja na ovoj značajnoj konferenciji. Imam čast da vas
obavestim da će, u moje ime, nastavku konferencije prisustvovati ministar rudarstva i energetike
Republike Srbije gospodin Aleksandar Antić, koji je ujedno i nacionalni koordinator u
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mehanizmu saradnje Kine sa zemljama Centralne i Istočne Evrope.

Želim vam uspešnu konferenciju.

Zahvaljujem na pažnji."
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